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Jeg vil nu aflægge bestyrelsens mundtlige beretning. 

I den skriftlige beretning er der optrykt navne på de medlemmer, som er afgået ved døden siden 
generalforsamlingen 2021. 

Desværre er der kommet yderligere 8 dødsfald siden den skriftlige beretning blev udfærdiget. Det 
er: (udeladt) 

Som det fremgår af den skriftlige beretning, har Seniorforeningen mistet to tidligere formænd for 
Seniorforeningen: 

Peter Søndergaard og Bjørn Wikkelsøe.  To meget engagerede og interessante personer, som hver 
på deres måde, har haft stor indflydelse på Seniorforeningens udvikling. 

Jeg vil bede jer om at rejse jer og holde et øjebliks stilhed, idet jeg udtaler: Æret være deres minde 
– TAK. 

Seniorforeningens virke og organisation. 

Den skriftlige beretning er lagt på foreningens hjemmeside den 17. marts 2022. Seniorforeningens 
regnskab er udsendt sammen med indbydelse til generalforsamlingen. 

Mødeaktiviteterne i seniorforeningen har også i år været præget af ændringer og aflysninger af 
møder. Blandt andet så vi os nødsaget til at flytte december mødet. Efter mødet skulle vi sige tak 
for indsatsen til vores tidligere kasserer Henning Rasmussen. Men jeg lover Henning – det er ikke 
glemt – vi glæder os til at hilse af og sige tak til Henning på sommermødet. 

Og på generalforsamlingen 2021blev Jytte Drewsen valgt som ny kasserer. Jeg ved, at det ja til 
kassererjobbet, har givet dig søvnløse nætter, men du skal vide, at jeg synes, du løser opgaven helt 
fantastisk.  

Bestyrelses- og klubformandskonference 

Den 3. og 4. november 2021 blev der afholdt bestyrelses- og klubformandskonference på  
Benniksgaard Hotel i Rinkenæs. 

Vi havde et tætpakket program, som vi afsluttede med besøg og frokost på told og skattemuseet i 
Oldemorstoft. 

Et emne, som i flere år har fyldt rigtig meget for bestyrelserne i både Seniorforeningen og 
klubberne, er GDPR – Sikker mail. Jeg vil senere i beretningen vende tilbage til GDPR. 

Et anden emne der blev drøftet på konferencen, var relationerne med Seniorklubberne og Dansk 
Told & Skatteforbunds sekretariatet 

Vi drøftede blandt andet udsendelse af medlemslister og opkrævningsprocedure. 



Jørn Rise, som også deltog i konferencen, gav en orientering om sekretariatet muligheder for at 
servicere klubberne og efter en god debat med masser af input, blev det aftalt at Ole Pedersen og 
Rikke Martens skulle udarbejdet notat om mulighederne for medlemslister, underretning om til og 
afgang samt rykkerproceduren vedrørende kontingenter. 

Seniorforeningens bestyrelse har modtaget, behandlet og godkendt notatet, som efterfølgende er 
lagt på Seniorforeningens hjemmeside. 

Vi håber, at vi dermed opfylder de ønsker, som der blev givet udtryk for på konferencen, og vil 
medtage notatet på dette års bestyrelses- og klubformandskonference, så vi sikrer os, at vi har 
ramt det ønskede - og opnåelige😊 

Konferencen i år bliver afholdt den 2. og 3. november i Svendborg, hvor klubformand Peter 
Jørgensen har lovet at tage sig det praktiske ved arrangementet. 

Endnu en gang vil jeg gerne sige tak til Seniorklub Grænseområdet, for jeres indsat med 
arrangementet 2021. 

GDPR 

Som nævnt var GDPR- sikker mail, et væsentligt emne på konferencen. På konferencen deltog to 
af DTS faglige sekretærer- chefkonsulent Anette Albrectsen og advokat Merete Berdiin, som 
gennemgik muligheder for at få indført sikker mail for Seniorforeningen og Klubberne. 

Da Seniorforeningen er en del af en fagforening, forlanges der endnu mere sikkerhed end for 
andre foreninger og bøder for ikke at overholde de krav der er fra EU til GDPR, er af en væsentlig 
størrelse. 

Dette kræver, at der i forbindelse med mailkorrespondance i alle led anvendes sikker mail, hvor alt 
er krypteret 

På konferencen gav Anette og Merete en flot gennemgang af muligheder, og det blev aftalt, at 
Merete og Anette afholder 4 møder med klubbestyrelserne, hvor de giver en orientering om 
baggrund og anvendelse af krypterede mails, ligesom de vil være behjælpelige det tekniske for 
hvert enkelt bestyrelsesmedlem. 

Seniorforeningen har anmodet hovedbestyrelsen om, at den enkelte seniorklub bliver gjort 
dataansvarlig, således at indbydelser og lignende kan udsendes som tidligere. 

Det kræver selvfølgelig, at klubberne skal behandle medlemmernes data med ordentlighed. 

Hovedbestyrelsen har på møde i november godkendt vores anmodning. 

De 4 møder med klubbestyrelserne er afholdt med et møde på Fyn, to i Jylland og et i København 
– sidstnævnte blev vi desværre nødt til at aflyse i sidste sekund på grund af corona. Men nu er 
københavnermødet også afviklet, og der er desuden afholdt et opsamlingshit i Herning. 

Med udskiftning af bestyrelsesmedlemmer i klubberne vil der blive behov for jævnlige 
opfølgningsmøder, og det har Anette og Merete aftalt med Jørn, at det er ok. 



Udgifter til licenser til sikre mailadresser forventer Seniorforeningen er ca. 45.000 kr. om året og 
derudover kommer der ekstraordinære udgifter til afvikling af møder for 
klubbestyrelsesmedlemmer. 

Nødvendige udgifter!  og så må vi glæde os over, at Seniorforeningen har en god økonomi. 

Seniorforeningen vil gerne rette en stor tak til Anette og Merete, for deres engagement og 
tålmodighed 😊med at få GDPR kørt i gang i Seniorforeningen. 

Og Jørn, vi vil bede dig tage en hilsen – gavekort til en buket - med til Anette og Merete. 

Seniorforeningens 75 års jubilæum 

I 2020 havde vores foreningen 75 års jubilæum. For mange klubber blev det svært afholde en 
markering af jubilæet og jeg vil lige gøre opmærksom på, at Seniorforeningens bestyrelse har 
besluttet, at det tilskud, som vi yder til jubilæumsmarkering, også kan blive udbetalt i år. 

Seniorsammenkomst i Skatteforvaltningen 

På generalforsamlingen sidste år måtte jeg konstatere, at det ikke havde været muligt at afholde 
seniorsammenkomster i Skatteforvaltningen de seneste to år, men jeg sagde også, at bestyrelsen 
tror på, at det bliver muligt i 2022. 

Og det tror vi stadig på. 

Der har været afholdt møde med Skatteforvaltningen, direktør for Fondet af 1844, Ole Pedersen 
og fra Seniorforeningen deltog Sverre Nielsen og jeg. 

Og alle var enige om, at vi i år skal have gang i seniorsammenkomster. Så sæt allerede nu kryds i 
kalenderen den første onsdag i oktober -altså 5. oktober. 

På vores møde med Skatteforvaltningen måtte vi konstatere, at økonomisk fastholdes tilskud fra 
Skatteforvaltningen på 100 kr. medens Fondet af 1844 har ekstraordinært at hæve fondets tilskud 
til sammenkomsten fra 150 kr. til 175 kr. her i 2022. 

Tak for det. 

Vi er meget opmærksomme på, at det er et stort arbejde for de implicerede at få sammenkomsten 
gennemført – både for ansatte og for vores medlemmer, som påtager sig denne opgave – uden 
jeres involvering, blev der ingen sammenkomst. Så tak for indsatsen. 

Fondet af 1844  

Som nævnt yder Fondet af 1844 tilskud til Seniorsammenkomsten og som tidligere udmeldt, har 
Fondet af 1844 givet tilsagn om 10.000 kr. til hver enkelt seniorklub til et arrangement, hvor et 
besøg på Told og Skattemuseet Oldemorstoft indgår. 

Mange klubber har et besøg på museet på programmet i år og vi håber, at bustur, besøg på 
museet og den kreativitet, som bestyrelserne har lagt i programmet, bliver en dejlig oplevelse. 



God tur til jer alle og tak Fondet af 1844 for dette initiativ. 

Fusionen af Seniorforeningen og De Københavnske Toldassistenters Forening af 4.de februar 1865, 
som blev vedtaget på Seniorforeningens generalforsamling i 2020, indeholdt en overgangsperiode, 
hvor den tidligere formand for DkTF, Peter Hansen var Seniorforeningens repræsentant i 
bestyrelsen for Fondet af 1844. 

Overgangsperioden løber frem til i dag, altså til Seniorforeningens generalforsamling 2022. 

Ifølge vedtægterne for Fondet af 1844 består bestyrelsen af formanden for Dansk Told & 
Skatteforbund, Jørn Rise, formanden for DkTF – og det er så fremover formanden for 
Seniorforeningen – samt en formand, der udpeges af Skatteministeriets departementschef efter 
indstilling fra de 2 foreningen. Den post varetages i dag af underdirektør Preben Buchholtz. 

Ole Pedersen er Direktør for Fondet af 1844. 

Jeg glæder mig til samarbejdet med jer og mener, at det er en vigtig post for seniorforeningen, da 
Fondets formålsparagraf blandt andet er: 

- At fremme bestræbelserne på at opretholde kontakten mellem Skatteministeriet og 
pensionister, der har været ansat under Skatteministeriet. Fondet kan yde økonomisk 
bidrag til aktiviteter, der har til formål at opretholde denne kontakt. 

 
Og så vil bestyrelsen i Seniorforeningen, endnu en gang sige tak til Peter Hansen, for hans indsat i 
Fondets bestyrelse i 30 år. 

Peter kunne desværre ikke være til stede i dag, men jeg får mulighed for at sige tak til Peter den 
31. maj, hvor jeg deltager i mit første møde i Fondet af 1844. 

Dansk Told & Skatteforbunds Fælleslegat 

Efter Civilstyrelsens godkendelse af Toldforvalter Frederik Rasmussens og Hustru samt 
viceinspektør Poul Lyngby Rasmussens legats sammenlægning med Dansk Told & Skatteforbunds 
fælleslegat, er Seniorforeningens formand født medlem af fælleslegat. 

Legatets formål er først og fremmest  

 At yde understøttelseslegater – bl.a.  studiestøtte til børn/børnebørn af ansatte i 
Skatteforvaltningen, som er omfattet af DTS aftale- og forhandlingsområde 

 At yde ferielegater til enker og enkemænd efter afdøde tjenestemænd i 
Skatteforvaltningen eller pensionerede medlemmer af DTS  

 At yde tilskud til rejse til Rom for medlemmer af Seniorforeningen Told & Skat, som har 
været ansat som tjenestemand i Toldetaten.  

Og jeg havde fornøjelsen på møde i Fælleslegatet i november 2021, for første gang i dette regi, at 
kunne trække en ansøger til et legat på 10.000 kr. til hjælp til en rejse til Rom. 



På grund af GDPR-regler må der ikke oplyses navn på vinderen, men jeg vil benytte lejligheden til 
at ønske til lykke, og håber at det bliver en dejlig oplevelse at besøge Rom. 

Og så vil jeg opfordre jer til at holde øje med DTS hjemmeside, hvor der sker opslag om 
tidspunkter for ansøgninger til ovenstående muligheder. 

Told og Skattemuseet 

Der var officiel åbning af Told og Skattemuseet Oldemorstoft den 28. september, hvor en del af 
bestyrelsen deltog og i forbindelse med bestyrelse- og klubformandskonferencen 3-4 november, 
afsluttede vi konferencen med et besøg på museet. Jeg tror, at langt de fleste, der har arbejdet i 
Told og Skat mener, at det er et lille og spændende museum, hvor vi får en snak –” Nej – kan du 
huske….” 

Rent økonomisk er der på en tidligere generalforsamling blevet vedtaget, at Seniorforeningens 
medlemmer, ligesom ordinære medlemmer af DTS, betaler et årligt bidrag på 26 kr. til museets 
drift. 

DTS vil forud for den ordinære kongres 2023 undersøge, om der stadig er behov for økonomisk 
støtte til museet. Seniorforeningens bestyrelse vil følge op på DTS indstilling på 
generalforsamlingen 2024. 

Og så skal vi selvfølgelig benytte muligheden for et gratis besøg på museet. Medlemmer af 
Seniorforeningen skal blot oplyse, at man er medlem af foreningen, så klarer museet og Fondet af 
1844 resten  

Jeg ønsker endnu en gang, at klubbernes besøg på museet vil blive en god oplevelse. 

CO10 og Sammenslutningen af seniorer og pensionister i CO10 

Sammenslutningen består i dag af fire seniorforeninger og i tæt samarbejde kæmper vi for 
indflydelse og for at vores krav til aftale- og overenskomstkrav, vil blive indfriet.  

Nyvalgt formand for politipensionister, Mogens Winding, som er næstformand i 
Sammenslutningen, og jeg havde derfor den 11. april aftalt møde med sekretariatschef og 
vicesekretariatschef i SKAF, sekretariat for blandt andet CO10, for at drøfte Sammenslutningens 
indflydelse i CO10. 

På grund af corona blev mødet desværre aflyst, men der vil snarest blive lavet en ny 
kalenderøvelse. 

Ligeledes har Sammenslutningen inviteret CO10 ekspert på overenskomster, chefkonsulent 
Lenette Alder med til vores næste møde den 17. september, så vi kan forberede OK24 bedst 
muligt. 

Tjenestemandspensionen må ikke blive udhulet og vi forfølger kravet fra OK18 og OK 21.  

Der har også været henvendelser fra medlemmer, som har bedt os undersøge, om der mangler en 
regulering af pensionen efter at satspuljen ikke længere eksisterer. 



Bestyrelsen er i dialog med de pågældende, og vi vil behandle det på bestyrelsesmødet den 20. 
juni. 

Fusion med TAT – Foreningen af tekniske og administrative tjenestemænd 

Forbundet har fået en henvendelse fra TAT, som ønsker at drøfte en eventuel fusion med DTS. 

Efter møde med blandt andet Jørn og formanden for TAT er det aftalt, at i forbindelse med DTS 
hovedbestyrelsesmøde i juni, udvides mødet med en dag, hvor TATs bestyrelse også vil deltage, og 
her vil det blive afklaret, om der er grundlag for at fortsatte forhandlinger om en fusion. 

Grunden til at det bliver medtaget i vores mundtlige beretning er, at TAT også har en 
Seniorsektion bestående af ca. 300 medlemmer, og derfor vil en fusion af TAT og DTS også få en 
betydning for Seniorforeningen. 

Alt efter forløbet af mødet, vil Seniorforeningens bestyrelse drøfte muligheder for fusion med TAT 
pensionisterne på vores bestyrelsesmøde den 20. juni.    

Samarbejde med DTS 

Også i år kan jeg med glæde konstaterer, at Seniorforeningens samarbejde med forbundet har 
fungeret særdeles tilfredsstillende. 

Tak til dig Ole. Du har altid øje for, hvad der tjener Seniorforeningen bedst. Du ringer, hvis der sker 
et eller andet, som seniorforeningen skal være opmærksom på – ja, bedre kontaktperson kan 
Seniorforeningen ikke ønske sig. 

I forbindelse med at medlemmer af Seniorforeningen rettede henvendelse om betaling til 
gruppelivsordning og at Seniorforeningen har en aftale med DTS, at Seniorforeningens kontingent 
til DTS, svarer til den egentlige udgift, der er for DTS, blev der på Forbundets kongres 2020 aftalt, 
at der nedsættes en lille arbejdsgruppe, som ser på Seniorforeningens kontingentbetaling til DTS. 

Arbejdsgruppen består af Jørn, Ole og jeg, og vi har holdt indledende møde. Arbejdet vil være 
afsluttet forud for generalforsamlingen 2023, således at det kan indgå i såvel Seniorforeningens 
budget og det kommende budget for DTS, som skal vedtages på kongressen 2023. 

Jeg har også her oplevet et positivt samarbejde – tak til dig Jørn, for din altid positive indgang til 
opgaverne. Du er altid klar, når Seniorforeningen har brug for dig – et samarbejde som også 
klubformændene oplevede, med dit indlæg på vores konference. 

Og så vil jeg også benytte lejligheden til at sige tak til dig Allan. Jeg ved, at du også sætter pris på 
samarbejdet med Seniorforeningen.  og til lykke med valget til Tryghedsgruppen. Jeg ved, at der 
sidder en del medlemmer fra region Syddanmark, som støttede op om dit valg. 

Jørn, vil du sende en stor hilsen og tak til alle i sekretariatet. 

Afslutning 



Det er superdejligt at vi i år kan mødes uden restriktioner og ved afslutning af den seriøse del af 
generalforsamlingen kan konstatere, at det i år er lykkedes at afvikle generalforsamlingen i april 
måned, som vores vedtægter foreskriver. 

Tak til jer alle for at støtte op om vores forening. 

Tak til bestyrelsen og suppleanter. Jeg er glad for jeres indsat. Når jeg henvender mig – uanset til 
hvem af jer – er I altid klar. Jeg ved, at specielt for kasserer og sekretær er det en tidskrævende 
opgave, tak for at I vil bruge tid på dette arbejde. 

Tak til revisorer – jeg deltog i revisionsmødet hos Jytte – og jeg er glad for, at I har sagt ja til endnu 
en periode. 

Denne beretning samt den skriftlige del overlades hermed til generalforsamlingens behandling og 
forhåbentlige godkendelse   

 


